
အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၁

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ
သတင္းစာစဥ္

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္းမွ စုစည္းတင္ျပသည္။

မတ္ ၂၀ ရက္၊ ၂ဝ၁၈

www.facebook.com/emrefmyanmarwww.emref.org  |  www.mypilar.org၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅ info@emref.org

မတ္ ၁ ၊ ၂၀၁၈ 
 
ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ၂၀၁၅ အေထြေထြေရြးေကာက္ပြဲမွ ေရြးေကာက္ခံ 

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၂၀ ဦး ရိွသည္။ 
ဒုတိယအႀကိမ္ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သက္တမ္း ၂ ႏွစ္တာ ကာလတြင္ ေမးခြန္း၊ 

အဆို အမ်ားဆုံးတင္သြင္းခဲ့သည့္ ကိုယ္စားလွယ္မွာ NLD ပါတီမွ ဦးေအာင္ႏိုင္ဦး(မယ္စဲ့-၁) 
ျဖစ္ၿပီး အဆိုေပါင္း ၅ ခု၊ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၃၈ ခု၊ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္း ၆ ခု၊ ကတိကဝတ္ 
ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္း ၁ ခု၊ ကတိကဝတ္ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၁၆ ခု အားလုံးေပါင္း ၆၆ ခု ရွိၿပီ 
ျဖစ္သည္။ 

သုိ႔ေသာ္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၃ ပံု ၁ ပံု သည္ လႊတ္ေတာ္၌ အဆို၊ ေမးခြန္း 
မ်ား တင္သြင္း၊ ေမးျမန္းျခင္းမျပဳရေသးဟု သိရသည္။ ယင္းကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွာ ျပည္နယ္ 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးအယ္လ္ေဖာင္း႐ိႈ၊ ဗမာတိုင္းရင္းသားေရးရာဝန္ႀကီး ဦးလွမ်ဳိးေဆြႏွင့္ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးဝင္းျမင့္(ဖားေဆာင္းမဲဆႏၵနယ္)အပါအဝင္ တပ္မေတာ္သား 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၅ ဦးတို႔ ျဖစ္သည္။

၎တုိ႔အေနျဖင့္ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးမွာ တင္သြင္းေဆြးေႏြးျခင္းမရိွေသာ္လည္း မိမိ 
မဲဆႏၵနယ္ရိွ ဌာနဆိုင္ရာေတြဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ဝန္ႀကီးမ်ားႏွင့္ ပူးေပါင္းေတြ႕ဆုံ၍ စီးပြားေရး၊ ဖံြ႕ၿဖိဳး 
ေရးကိစၥမ်ား လုပ္ေဆာင္ေနသည္ဟု ျပည္ေထာင္စုၾက႔ံခုိင္ေရးႏွင့္ဖံြ႕ၿဖိဳးေရးပါတီ၏ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးဝင္းျမင့္ (ဖားေဆာင္း-၁)က ေျပာသည္။  

''အခုေလာေလာဆယ္ေတာ့ ခဲမျဖဴမွာရိွတဲ့ ေရကိစၥမ်ိဳးေပါ့ လႊတ္ေတာ္မွာ ေမးခြန္းေမးဖို႔ 
ဘာညာမဟုတ္ဘဲနဲ႔ ကြၽန္ေတာ့္နည္းနဲ႔ လုပ္ၿပီးေတာ့မွ ေလာေလာဆယ္ေတာ့ ခဲမျဖဴမွာလည္း 
ေရသန္႔ကိစၥကို အစိုးရအဖြဲ႕က စီစဥ္ေပးတာေတြရိွတာေပါ့""ဟု ဦးဝင္းျမင့္ကေျပာသည္။ 
(ကုိးကား- ကႏၲာရဝတီတိုင္း(မ္))

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ႏိုင္ဦး ေဒသဖြ႕ံၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ား ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးစဥ္။ 

(ဓာတ္ပံု-ကႏၲာရဝတီတိုင္း(မ္)) 

၂  ႏွစ္ျပည့္ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္

မတ္ ၁၆၊ ၂၀၁၈

ရခုိင္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီး 
အျဖစ္ ေတာင္ကုတ္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ 
အမွတ္(၁)မွ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးဝင္းျမင့္အား ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတက 
မတ္လ ၁၅ ရက္ေန႔က ခန္႔အပ္တာဝန္ေပး 
လုိက္ေၾကာင္း ျပည္ေထာင္စုအစိုးရက 
ထုတ္ျပန္လိုက္သည္။ ၎သည္ NLD ပါတီမွ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္တစ္ဦးျဖစ္သည္။ 

၎အား ျပည္နယ္စည္ပင္သာယာေရး
ဝန္ႀကီးအျဖစ္ခန္႔အပ္ရန္အတြက္ ရခိုင္ 
ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးညီပုက မတ္လ ၇ 
ရက္ေန႔က ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ 
သြင္းခဲ့ရာ မတ္လ ၁၂ ရက္ေန႔ က်င္းပေသာ 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး၌ ကန္႔ကြက္သူ 
မရွိသျဖင့္ အတည္ျပဳခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ဝန္ႀကီးဦးဝင္းျမင့္က ရခိုင္ျပည္နယ္ရွိ ၿမိဳ႕၊ 
ရြာမ်ား စည္ပင္သာယာဖြံ႔ၿဖိဳးရန္ လိုအပ္ခ်က္ 
မ်ားစြာရွိေနသည့္အတြက္ လိုအပ္ခ်က္မ်ား 
ကို တစ္ခုခ်င္းျပန္လည္ကာရွာေဖြ၍ ေဆာင္ 
ရြက္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ စည္ပင္သာယာ 
ေရးေကာ္မတီအဖြဲ႔တို႔သည္ ျပည္သူမ်ားထံမွ 
ေကာက္ခံရရွိထားေသာအခြန္မ်ား ပြင့္လင္း 
ျမင္သာမႈရွိရန္ ေဆာင္ရြက္သြားမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ေျပာသည္။
(ကိုးကား- thevoicemyanmar.com/ Development Media Group)

ဦးဝင္းျမင့္ကို 
ရခိုင္ျပည္နယ္
စည္ပင္ဝန္ႀကီးအျဖစ္
ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ 
ခန္႔အပ္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၁

မတ္ ၁၅၊ ၂၀၁၈

ဧရာဝတီတိုင္း ၂၀၁၇ - ခုႏွစ္၊ ေရခ်ဳိငါး 
လုပ္ငန္းဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းေသာ ေလ့ 
လာစိစစ္ေတြ႔ရွိခ်က္ကို ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မ 
တီက တိုင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးသို႔ 
တင္သြင္းခဲ့ၿပီး ယင္းဥပေဒၾကမ္းကို မတ္လ 
၂၈ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ လႊတ္ေတာ္တြင္ 
ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္မ်ားထံမွ သိရသည္။

ယခုဥပေဒၾကမ္းမွာ ၂၀၁၇ ခုႏွစ္က 
လႊတ္ေတာ္တြင္တင္သြင္းခဲ့ၿပီး လႊတ္ေတာ္ 
က လက္ခံရရွိၿပီးေနာက္ လႊတ္ေတာ္ေကာ္မ 
တီအပါအဝင္ သက္ဆုိင္ရာအဖြ႕ဲမ်ားက ဥပေဒ 
ၾကမ္းကိုျပင္ဆင္ျခင္း၊ ျဖည့္စြက္ျခင္း၊ ပယ္ 

ဖ်က္ျခင္းမ်ားကို လုပ္ေဆာင္ခဲ့ေၾကာင္း၊ 
ယခုႏွစ္ မတ္လ ၁၄ ရက္တြင္ လႊတ္ေတာ္သို႔ 
တင္သြင္းခဲ့ၿပီး ဥပေဒအတည္ျဖစ္ေရးကို 
က်ယ္ျပန္႔စြာ ေဆြးေႏြးႏိုင္ရန္ လုပ္ေဆာင္ခဲ့ 
ေၾကာင္း ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦးခင္ 
ဝင္းက ေျပာသည္။ 

၂၀၁၇ ခုႏွစ္၊ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္း ဥပေဒ 
ၾကမ္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသ 
ႀကီးသည္ ေရခ်ဳိေဒသ၊ ေရငန္ေဒသ၊ ေရခ်ဳိ 
ေရငန္စပ္ၾကားေဒသမ်ားရွိသည့္အျပင္ ျမစ္ 
ေခ်ာင္းအင္းအုိင္ေပါမ်ားသည့္ ေဒသျဖစ္သျဖင့္ 
ေဒသအသီးသီးမွ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ား ပါဝင္ေဆြးေႏြးရန္လိုေၾကာင္း ၎ 
က ဆိုသည္။ 

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး ေရခ်ဳိငါးလုပ္ 

ငန္းဥပေဒကို ၂၀၁၂ ခုႏွစ္က ျပ႒ာန္းခဲ့ 
ေၾကာင္း၊ ယင္းဥပေဒ၏ အားနည္းခ်က္၊ 
ခ်ဳိ႕ယြင္းခ်က္မ်ားေၾကာင့္ အင္းသားႀကီးမ်ား 
ႏွင့္ ေရလုပ္သားငယ္မ်ားျပႆနာ၊ အင္းသား 
ႀကီးမ်ားႏွင့္ လယ္သမားမ်ားၾကား ျပႆနာ 
မ်ားျဖစ္ေပၚခဲ့ရသည့္အျပင္ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္း 
ႏွင့္ပတ္သက္၍ မၾကာခဏ ဆႏၵေဖာ္ျပမႈမ်ား 
ျဖစ္ေပၚခဲ့ရေၾကာင္း၊ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႔ထံမွ 
သိရသည္။

ယခု အသစ္ျပန္လည္ေရးဆြဲထားသည့္ 
၂၀၁၇ ခုႏွစ္၊ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒတြင္ 
အခန္းေပါင္း ၁၅ ခန္း ပုဒ္မေပါင္း ၉၇ ခု 
ပါဝင္သည္။ 

(ကုိးကား- thevoicemyanmar.com)

ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒၾကမ္းကို   တိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္   ေဆြးေႏြးမည္

 မတ္ ၁၅၊ ၂၀၁၈

ကန္႔ကြက္မႈမ်ားရွိေနသည့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒၾကမ္းအတည္ 
ျပဳႏုိင္ေရး အျမန္ဆုံးေဆာင္ရြက္ၾကရန္ ရန္ကုန္ 
တိုင္းေဒသႀကီးဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္း 
က တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ားႏွင့္ေတြ႕ဆံုစဥ္ တိုက္တြန္းခဲ့ေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားထံမွ သိရသည္။

တိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္းသည္ 
တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားႏွင့္ မတ္လ ၁၄ ရက္က တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ေတြ႕ဆံုခဲ့ကာ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
ေတာ္စည္ပင္သာယာေရး ဥပေဒၾကမ္းကို 
ရွင္းလင္းခဲ့စဥ္ အထက္ပါအတိုင္း ေျပာၾကား 
ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အဆိုပါ ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္ပတ္သက္၍ 
ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္တြင္ 
ေဆြးေႏြးရျခင္းမရွိေသးေသာ္လည္း ကိုယ္ 
စားလွယ္အမ်ားစုက ရန္ကုန္ၿမဳိ႕ေတာ္ 

စည္ပင္ကုိ စီးပြားေရးအဖြဲ႕အျဖစ္ ေျပာင္းလဲ 
မည့္ သေဘာထားကို သေဘာက်ၾကျခင္း 
မရွိေပ။

ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ႏွင့္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ 
ေတြ႕ဆံုပြဲတြင္ အစိုးရအဖြဲ႕က တင္ထားသည့္ 
ဥပေဒၾကမ္းကို ျပင္ဆင္စရာရွိသည္မ်ားကို 
ျမန္ျမန္ဆန္ဆန္ ျပင္ဆင္ရန္ႏွင့္ အစိုးရက 
လုပ္ေဆာင္သြားမည့္ စည္ပင္အဖြဲ႕ တည္ 
ေဆာက္ပံုမ်ားကို အစိုးရအဖြဲ႕က ရွင္းလင္း 
ေျပာၾကားခဲ့ေၾကာင္း အဆိုပါေတြ႕ဆံုပြဲတြင္ 
ပါဝင္သည့္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ ဦးသန္းႏိုင္ဦးက ေျပာၾကားသည္။

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာက 
အက်ဳိးအျမတ္ရရွိသည့္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္း 
မ်ားကို လုပ္ေဆာင္သြားမည္ျဖစ္ၿပီး ထိုမွရရွိ 
လာသည့္ အက်ဳိးအျမတ္မ်ားျဖင့္ ေဒသဖြံ႕ 
ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ား ပိုမိုလုပ္ေဆာင္ႏိုင္မည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္းကို ရွင္းလင္းသြားခဲ့ေၾကာင္း 
၎ကေျပာၾကားသည္။

ဆ႒မပံုမွန္လႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝး 

သည္ ယခုလ (မတ္လ) အတြင္း ၿပီးစီးဖြယ္ 
ရွိေသာေၾကာင့္ အဆိုပါ စည္ပင္သာယာေရး 
ဥပေဒၾကမ္းသည္ အျမန္ဆံုး အတည္ျပဳႏိုင္ 
ရန္မရွိေၾကာင္း ဒဂံုၿမိဳ႕နယ္ တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္ေဇယ် 
က ေျပာၾကားသည္။ 
(ကုိးကား- thevoicemyanmar.com) 

စည္ပင္ဥပေဒၾကမ္းအတည္ျပဳေရး  အျမန္ဆံုး 

ေဆာင္ရြက္ရန္  ရန္ကုန္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္  တိုက္တြန္း

Photo: Aung Naing
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၁

သတင္းတို
  ရခိုင္ျပည္နယ္အတြင္းရွိ တည္ေဆာက္ေရး 

လပ္ုငန္းမ်ား၏အရည္အေသြး လက္ရိွအေျခအေန 
ထက္ ပိုမိုေကာင္းမြန္လာေစေရး ထိန္းေက်ာင္း 
ၾကပ္မတ္ေပးရန္ ျပည္နယ္အစုိးရထံ တိုက္တြန္း 
သည့္အဆိုကို ဆက္လက္ေဆြးေႏြးရန္ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကဆံုးျဖတ္သည္။ ယင္းအဆိုကို မတ္ 
လ ၈ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္အစည္းေ၀း၌ အမ္းမဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂)မွ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးခင္ေမာင္ 
ေဌးကတင္သြင္းခဲ့ၿပီး ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က 
ဆက္လက္ေဆြးေႏြးရန္ ေထာက္ခံအတည္ျပဳခဲ့ 
သည္။ (ကိးုကား-www.7daydaily.com)

  တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ သံုးစြဲရမည့္ 
ေျခာက္လဘတ္ဂ်က္ႏွင့္ပတ္သက္၍ ေဆြးေႏြး 
အတည္ျပဳႏိုင္ရန္ ဒုတိယအႀကိမ္မႏၲေလးတုိင္း 
ေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးကို မတ္လ 
၂၃ ရက္တြင္ ျပန္လည္စတင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ေက်ာ္ဦးကေျပာ 
ၾကားသည္။ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ ဘ႑ာေရးႏွစ္ကို 
ယခင္သတ္မွတ္ထားသည့္ ဧၿပီ ၁ ရက္မွ မတ္လ 
၃၀ ရက္အစား ေအာက္တုိဘာ ၁ ရက္မွ စက္တင္ 
ဘာ ၃၀ ရက္အထိ ျပင္ဆင္သတ္မွတ္သျဖင့္ ၾကား 
ကာလ ဘတ္ဂ်က္အသုံးစရိတ္အတြက္ လႊတ္ေတာ္ 
က အတည္ျပဳေဆာင္ရြက္ရျခင္းျဖစ္သည္။
(ကုိးကား- www.7daydaily.com)

မတ္ ၆၊ ၂၀၁၈
 
မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး လယ္ယာစုိက္ပ်ိဳးေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္း၀န္ႀကီးအားေရြးခ်ယ္ 

ရာတြင္ တိုင္းအတြင္းရွိ ေတာင္ေပၚေဒသမ်ားတြင္ေနထုိင္သည့္ ခ်င္းတိုင္းရင္းသားမ်ား 
၏ စုိက္ပ်ဳိးေရးက႑ကုိျမႇင့္တင္ေပးမည့္ ၀န္ႀကီးတစ္ဦးအား ေမွ်ာ္လင့္ေၾကာင္း 
ခ်င္းတိုင္းရင္းသားေရးရာ၀န္ႀကီး ဦးလွထြန္းကေျပာသည္။

''မေကြးတိုင္းက ခ်င္းလူမ်ဳိးတိုင္းရင္းသားေတြ ေနထုိင္တဲ့ေနရာေတြက ေတာင္ 
တန္းေဒသ၊ ေတာင္ကုန္း၊ ကမူျမင့္တဲ့ေဒသေတြ၊ တခ်ဳိ႕ေနရာေတြမွာဆုိရင္ ဆုိင္ကယ္ 
လမ္းေတာင္မေပါက္တဲ့ေဒသေတြရွိတယ္။ အဲဒီေဒသေတြကို လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေ
ရးေဖာက္ေပးၿပီးေတာ့ စုိက္ပ်ဳိးေရးကုိ ေခတ္မီေအာင္လုပ္ေပးႏုိင္မယ့္၀န္ႀကီးမ်ဳိးကုိ 
ေမွ်ာ္လင့္မိပါတယ္""ဟု ဦးလွထြန္းက ဆုိသည္။

ခ်င္းတိုင္းရင္းသားမ်ားေန ထုိင္ရာေတာင္တန္းေဒသတြင္ ေကာ္ဖီ၊ ငွက္ေပ်ာ၊ 
ေရွာက္သီး၊ လုိင္ခ်ီးစသျဖင့္ ေတာင္ေပၚ စုိက္ပ်ဳိးသီးႏွံမ်ားျဖစ္ထြန္းေသာ္လည္း ေခတ္မီ 
နည္းစနစ္မ်ားျဖင့္ စုိက္ပ်ဳိးမႈအားနည္းေနသည္။ ထုိ႔ေၾကာင့္ ႏုိင္ငံတကာစံခ်ိန္မီသည့္ 
အရည္အေသြးႏွင့္ ေစ်းကြက္၀င္ေရးဖန္တီးေပးရန္ လိုအပ္ေနေၾကာင္း ၎ကေျပာသည္။

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြဲ႕တြင္ လူ၀င္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ျပည္သူ႔အင္အား 
၀န္ႀကီး ႏွင့္  လယ္ယာစုိက္ပ်ဳိးေရးႏွင့္ဆည္ေျမာင္း၀န္ႀကီး  ႏွစ္ေနရာလစ္လပ္ေနသည္မွာ 
ႏွစ္လခန္႔ရွိၿပီျဖစ္သည္။ ယင္းႏွစ္ေနရာအတြက္ အေကာင္းဆုံးျဖစ္ရန္ ယခုလအတြင္း 
ေရြးခ်ယ္မည္ဟု တုိင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ေဒါက္တာေအာင္မုိးညိဳက ဆုိသည္။
(ကိးုကား-http://www.7daydaily.com)

မတ္ ၂၊ ၂၀၁၈

သစ္ေတာေျမ ငွားရမ္းခႏႈန္းထားမ်ား 
သည္ ေခတ္ႏွင့္မေလ်ာ္ညီဘဲ အလြန္နည္း 
ပါးေနေၾကာင္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးေဇာ္ႏိုင္ဦး(သဲကုန္း-၁)က ေျပာ 
ၾကားသည္။

ေဖေဖာ္၀ါရီ ၂၇ ရက္ ပဲခူး တိုင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ ျပည္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ 
အမွတ္(၂) တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ဦးေက်ာ္ေဇယ်၏ သစ္ေတာနယ္ေျမမ်ား၌ 
လုပ္ကုိင္ခြင့္ခ်ထားေပးျခင္းမ်ားကုိ ျပန္လည္ 
စိစစ္ေပးရန္ တိုက္တြန္းေသာအဆိုကို 
ေထာက္ခံေဆြးေႏြးရာ၌ ၎က အထက္ပါ 
အတိုင္း ေျပာၾကားသည္။

''သစ္ေတာပိုင္ေျမေတြကို ဦးပိုင္ကိုငွား 
ရမ္းထားတဲ့ ေျမငွားရမ္းခေတြကို ေလ့လာ 
ၾကည့္တဲ့အခါ ေခတ္နဲ႔မေလ်ာ္ညီေတာ့ဘဲ 
အလြန္နည္းပါးတယ္၊  ရယ္စရာျဖစ္ေနတယ္။ 
ဒါကိုမျပဳျပင္ႏိုင္ရင္ တိုင္းျပည္ရဲ႕ဘ႑ာေငြ 
ေတြ အမ်ားႀကီးနစ္နာဆံုး႐ႈံးရမွာ ျဖစ္ပါ 
တယ္""ဟု ဦးေဇာ္ႏိုင္ဦးကေျပာသည္။

ျပည္ခ႐ိုင္အတြင္းရွိ ျပည္၊ သဲကုန္း၊ 
ေပါက္ေခါင္း၊ ေပါင္း တည္ၿမိဳ႕နယ္တို႔ဆက္ 
စပ္ရာ ရွားျပင္ႀကိဳး၀ိုင္း သစ္ေတာေျမကို 
ျမန္မာ့စီးပြားေရးဦးပိုင္လီမိတက္ထံ ႏွစ္ ၃၀ 
အငွားခ်ထားရာတြင္  ၂၀၀၆ မွ ၂၀၀၉ အထိ 
တစ္ဧကလွ်င္ တစ္ႏွစ္ငွားရမ္ခ က်ပ္တစ္ရာ 
ႏႈန္း၊ ၂၀၁၀ မွ ၂၀၁၃ အထိ တစ္ဧကလွ်င္ 
က်ပ္ ငါးရာႏႈန္း၊ ၂၀၁၄ မွ ၂၀၁၇ အထိ 

တစ္ဧကလွ်င္ က်ပ္တစ္ေထာင္ႏႈန္းျဖင့္ 
အသီးသီးသတ္မွတ္ ငွားရမ္းခဲ့သည္ဟု 
၎ကေျပာသည္။

''ေျမငွာရမ္းခေတြကုိ ျပည္ေထာင္စုအစုိးရ 
က ျပ႒ာန္းထားတဲ့ဥပေဒအတိုင္း ေကာက္ခံ 
ေနရတာျဖစ္တယ္။ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရ 
အေနနဲ႔ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရရဲ႕ ဥပေဒေတြ 
ကို ေဘာင္ေက်ာ္ၿပီး ခ်က္ခ်င္းေျပာင္းလဲလို႔ 
မရပါဘူး။ ႏိုင္ငံအက်ိဳးအတြက္ ေခတ္နဲ႔ 
မေလ်ာ္ညီတဲ့ ငွားရမ္းခႏႈန္းေတြကို ေျပာင္း 
လဲသြားဖို႔ေတာ့ ေဆာင္ရြက္ရမွာပါ""ဟု ပဲခူး 
တိုင္းေဒသႀကီး သစ္ေတာႏွင့္သယံဇာတ 
၀န္ႀကီး ေဒါက္တာေစာညိဳ၀င္းက ေျပာ 
သည္။ 
(ကုိးကား-www.7daydaily.com)

သစ္ေတာေျမငွားရမ္ခႏႈန္းထားမ်ား  အလြန္နည္းပါးေနေၾကာင္း  ပဲခူးတိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေျပာ

ေတာင္ေပၚေဒသစုိက္ပ်ဳိးေရး  ေဆာင္ရြက္ေပးမည့္သူအား 

လယ္ဆည္၀န္ႀကီးခန္႕ရန္ေမွ်ာ္လင့္ဟု   မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး

ခ်င္းတုိင္းရင္းသားေရးရာ၀န္ႀကီး ေျပာၾကား


